
Besvarelse af spørgsmål nr. 83 (L 74), som Folketin-
gets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 14. april 2005

Spørgsmål 83: 
"Hvordan vil ministeren opretholde sundhedsforskningens tætte samspil 
med erhvervslivet, når forskningen ved at blive flyttet fra Hovedstadsområ-
det, også flyttes væk fra erhvervslivet, hvor særligt medicovirksomheder 
har slået sig ned i Hovedstadsområdet?"

Svar:
Der er ikke tale om at flytte forskningen fra Hovedstadsområdet. Forslaget 
indeholder en klar markering af, at alle regioner har til opgave at sikre 
forskningsaktiviteter som led i driften af sundhedsvæsenet. I Hovedstads-
området er der i dag – og vil der også i fremtiden være – en høj 
forskningsaktivitet.

Som det fremgår af bemærkningerne til lovforslaget, er der afsat 240,5 mio. 
kr. til udvikling og forskning mv. Tilskuddet til udvikling og forskning vil blive 
fordelt på alle fem regioner på grundlag af forskningens omfang og kvalitet 
efter en model, som vil blive nærmere fastlagt. Det er derfor endnu for tid-
ligt at konkludere, hvor stor en del af tilskuddet der vil gå fra Hovedstads-
området.

Hertil kommer, at forskningen har andre finansieringskilder end statstil-
skuddet, bl.a. regionens egen prioritering af opgaven.
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